

1. *Notes* that the petitioners' case is still pending before the Cour de Cassation in Paris and expresses the hope that a decision will soon be made;

2. *Draws the attention* of the petitioners to the statement of the Administering Authority that it is open to them to apply for provisional release from prison pending the final decision on their case.

519th meeting,
18 March 1954.

963 (XIII). Petition from Mr. François Ndé (T/PET.5/195)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. François Ndé concerning the Cameroons under French administration, in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/195, T/OBS.5/12, T/L.411),

Recommends, in view of the youth of the petitioner at the time of the offence which led to his dismissal and of his otherwise satisfactory record, that the Administering Authority consider the re-employment of the petitioner.

519th meeting,
18 March 1954.

964 (XIII). Petition from Mr. Albert Menguélé (T/PET.5/196)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Albert Menguélé concerning the Cameroons under French administration, in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/196, T/OBS.5/12, T/L.412),

1. *Notes* that the charges of violence brought by Africans against the officials and the guards are still being investigated by the *juge de paix à compétence étendue* at Sangmélîma;

2. *Draws the attention* of the petitioner to the statement of the Administering Authority and of its special representative that disciplinary penalties were inflicted on the police officer and guards concerned in the incidents;

3. *Requests* the Administering Authority to report to the Council, at its fourteenth session if possible, on the results of the investigation referred to in paragraph 1 above.

519th meeting,
18 March 1954.

965 (XIII). Petition from Mr. Ignace Koumda (T/PET.5/198 and Add.1)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Ignace Koumda concerning the Cameroons under French administration, in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/198 and Add.1, T/OBS.5/14, T/L.417),

1. *Draws the attention* of the petitioner to the statements of the Administering Authority and of its spe-

1. *Note* que l'affaire des pétitionnaires est encore en instance devant la Cour de cassation à Paris et exprime l'espoir qu'une décision interviendra bientôt;

2. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur la déclaration de l'Autorité administrante, selon laquelle il est loisible aux pétitionnaires de présenter une demande de mise en liberté provisoire, en attendant qu'il soit définitivement statué sur leur affaire.

519ème séance,
le 18 mars 1954.

963 (XIII). Pétition de M. François Ndé (T/PET.5/195)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. François Ndé concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question (T/PET.5/195, T/OBS.5/12, T/L.411),

Recommande que l'Autorité administrante, tenant compte de la jeunesse du pétitionnaire à l'époque où il a commis le délit pour lequel il a été révoqué et de sa conduite antérieure satisfaisante, examine la possibilité de lui donner un nouvel emploi.

519ème séance,
le 18 mars 1954.

964 (XIII). Pétition de M. Albert Menguélé (T/PET.5/196)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. Albert Menguélé concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question (T/PET.5/196, T/OBS.5/12, T/L.412),

1. *Constata* que le juge de paix à compétence étendue de Sangmélîma poursuit son enquête sur les accusations d'actes de violence formulées par des Africains contre des fonctionnaires et des gardes;

2. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur les déclarations de l'Autorité administrante et de son représentant spécial, selon lesquelles des sanctions disciplinaires ont été infligées au gendarme et aux gardes impliqués dans ces incidents;

3. *Invite* l'Autorité administrante à faire rapport au Conseil, à sa quatorzième session si possible, quant au résultat de l'enquête dont il est fait mention au paragraphe premier ci-dessus.

519ème séance,
le 18 mars 1954.

965 (XIII). Pétition de M. Ignace Koumda (T/PET.5/198 et Add.1)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. Ignace Koumda concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question (T/PET.5/198 et Add.1, T/OBS.5/14, T/L.417),

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les déclarations de l'Autorité administrante et de son repré-